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Dagsordenpunkt 4.0  

 

Opfølgning på efterårets Rep.  

 

Tilhørende bilag til 

dagsordenspunktet 

Bilag 4.1 Datarapport fra 

rep.evakueringsskema 

(foreløbig version) 

 

Indstilling 

 

 

Det indstilles, at HB: 

• Drøfter og evaluerer det afholdte rep-møde,  

• Giver input til det kommende landsmøde, som sekretariatet i 

samarbejde med aktive vil forberede. 

• Orienteres om organisatoriske processer vedrørende 

dagsordensudvalget 

• Beslutter om forretningsordenen skal foreslås ændret med 

henblik på at få nye frister for ændringsforslag 

 

Kort 

sagsfremstilling 

 

 

Evaluering af rep-mødet 

Det afholdte rep.møde var en stor succes målt i tilfredshed, hvor hele 

97% var tilfredse eller meget tilfredse (foreløbig svarprocent på 

67%). Dette er den højest målte tilfredshed i de senere år (92; 89, 

86%). 

 

Der var 153 stemmeberettigede, der deltog, hvilket var ca. 10 lavere 

end sidste gange, hvilket måske skyldes fraværet af mulighed for at 

deltage på Zoom. I alt var der 174 deltagere og dertil godt 30 

medarbejdere.  

 

Præsidentens beretning var det mest populære dagsordenspunkt med 

96% tilfredse deltagere. Inspirationsoplægget med Connie Hedegaard 

var også yders populært (93% tilfredse, hvoraf 80% var meget 

tilfredse). De øvrige punkter blev også positivt evalueret, hvor flere 

dog vælger “ved ikke” til de senere punkter.  

 

Dialogboderne modtog væsentlig bedre evaluering denne gang. 

Selvom tiden til dialogboder i anden pause blev kortere end de 

programsatte 40 min, så var der mere tid end sidste gang og 

placeringen var god. Måske derfor svarer 76%, at de nåede at besøge 

dialogboderne. 85% var tilfredse med boderne. 

 

60% deltog på turene, og heraf var 90% tilfredse. 

 



Høj tilfredshed med konferencestedet (89%), hvilket er en smule 

lavere end i Rebild (97%). 83% var tilfredse med forplejningen, 

hvilket også er lidt lavere end Rebild (87%). Afviklingen af middagen 

havde nogle udfordringer, da det var svært at flytte 200 mennesker 

på kort tid, og alle ikke nåede at få kage. Nogle kommenterer på, at 

stedet virker dyrt, og det er OK at bruge færre penge på 

konferencestedet. 

 

93% var tilfredse med systemet til afstemninger, hvilket er lidt højere 

end sidst (89%). Flere peger på, at det virker kaotisk med løbende 

optagelse af ændringsforslag, fx at stemme om helt andre 

kontingentsatser til børneklubben. Andre foreslår, at håndsoprækning 

kan bruges for at spare tid, da der ofte er store flertal. 

 

I den kvalitative feedback peger flere på, at ændringsforslag til 

vindmøllepunktet kom for sent ud. Mange kommenterer på, at 

foreningen og repræsentantskabet bevæger sig i en god retning, at 

der var en positiv stemning, og at tonen er blevet bedre. Dirigentens 

gode indsats og overholdelse af tidsplanen anerkendes også, mens 

nogen ønsker en bedre opsamling på kommentarer fra salen. 

 

Der efterspørges mere tid til networking og videndeling og bedre 

præsentation af sekretariatets medarbejdere. Flere glæder sig til at 

opleve det nye rep-format. 

 

Det kommende landsmøde 

Sekretariatet går nu i gang med at planlægge det kommende 

landsmøde 20.-23.4 i Vingsted. Hvis mødet skal blive en succes i 

form af både indhold og fremmøde, skal vi involvere en bred kreds af 

interessenter. Konkret vil vi bede om input til temaer såvel som 

konkrete aktiviteter og debatter fra: 

- HB 

- OU        

- Unge i afdelinger, DN Ung og Den Grønne Højskole-frivillige 

- DN Vejle 

- Netværk: vedr. hav/fjorde, naturpleje, lokal 

interessevaretagelse, klima 

- Samrådsformandskaber - input til program og mobilisere 

deltagere 
 

Vi nedsætter en arbejdsgruppe med medarbejdere i sekretariatet, 

som får til opgave at planlægge landsmødet. Arbejdsgruppen har 

ansvar for at involvere de interessentgrupper, som er nævnt ovenfor i 

forhold til input og konkrete opgaver på landsmødet. 

  

Der skal fastlægges en række temaer, som landsmødets forskellige 

aktiviteter afpasses efter. Vi vil tage udgangspunkt i de fem 

delstrategier, emner til beslutning på rep-mødet samt aktuelle emner 

på naturdagsordenen. 



 

Landsmødet vil anvende en række forskellige formater som 

præsenteret: 

- Sociale og fællesskabsskabende aktiviteter 

- Naturaktiviteter 

- Naturpleje / hjælp den lokale natur 

- Udvikling, inspiration og læring 

- Oplysning, debat, organisation (herunder de formelle 

repræsentantskabsbeslutninger)  

 

Der udarbejdes en nøgle til fordeling af pladser og 

overnatningsformer.  

 

Organisatoriske processer 
Organisationsudvalget drøfter 14.1.2023 på bestilling af HB, hvilken 

rolle Dagsordenudvalget skal have i forhold til den formelle rep-

dagsorden mhp. på eventuel vedtægtsændring. Det vil desuden være 

relevant for HB at fremsætte mere klare regler for, hvordan 

ændringsforslag kan fremsættes for at undgå forvirring og uoplyste 

beslutninger. Eksempelvis er der fastsat regler for i 

forretningsordenen for aktivitetsplanen. 

 

Sammenhæng til 

andre af DNs 

opgaver 

 

Evt. kommunikation 

 

Vigtigt at involvere organisationen for at skabe ejerskab og sikre 

deltagelse. 

Evt. økonomi 

forbundet med 

sagen 

1,3 mio. Kr. 

 


